

6322

1

(yrem)

P-6322 on 1 (gram)

08 вересня 1934 –

Мацегора Григорій Прокопович –
художник, член Національної спілки
художників України, голова Запорізького
відділення Національної спілки майстрів
народних мистецтв України, заслужений
діяч мистецтв України

Фонд № 6322

Опис № 1

справ постійного зберігання
за 1962-2014 рр.

ПРОДОВЖЕННЯ ІСТОРИЧНОЇ ДОВІДКИ

по фонду № 6322

Мацегора Григорій Прокопович (08.09.1934 -) – художник, член Національної спілки художників України, голова Запорізького відділення Національної спілки майстрів народних мистецтв України, заслужений діяч мистецтв України

У жовтні 2010 року відбулись дві персональні художні виставки Г.П. Мацегори у Національній бібліотеці ім. В.І. Вернадського та Музеї гетьманства у м. Києві

У грудні 2011 року у Музеї гетьманства у м. Києві відбулась ще одна персональна виставка Г.П. Мацегори.

11 жовтня 2013 року у виставковій залі Запорізької обласної організації Спілки художників України відбулась щорічна виставка присвячена Дню міста на якій були представлені роботи Г.П. Мацегори.

У лютому 2014 року у художній галереї «ART-L» у м. Запоріжжі відбулась персональна виставка Г.П. Мацегори «Жінка і квіти» присвячена Міжнародному дню жінок

12 листопада 2014 р. відбулась ювілейна персональна виставка Г.П. Мацегори у Запорізькому обласному художньому музеї.

Документи особового походження були передані Г.П. Мацегорою до Державного архіву Запорізької області у листопаді 2015 року.

Документи особового походження Г.П. Мацегори систематично підлягають упорядкуванню.

За результатами експертизи цінності документів відібрані на постійне зберігання справи та складені наступні підсумкові документи:

- історична довідка
- опис справ постійного зберігання за 1962-2014 рр. на 40 справ з № 51 по № 90 на 40 документів.

Опис побудований за тематичним та номінальним принципам. Опис складається з розділів: творчі матеріали, листи фондоутворювачу, матеріали до біографії фондоутворювача, образотворчі матеріали, матеріали про фондоутворювача. До нього увійшли фотокопії робіт Г.П. Мацегори, газетні та журнальні статті про його творчість, автобіографічні матеріали, тощо.

Провідний спеціаліст
відділу формування Національного
архівного фонду та діловодства
Державного архіву Запорізької області



І.М. Колесник

Державний архів Запорізької
області Запорізької обласної
державної адміністрації



Фонд № 6322

ОПИС № 1

справ постійного зберігання
за 1962 – 2014 роки

Мацегора Григорій Прокопович (08.09.1934 -) – художник, член Національної спілки художників України, голова Запорізького відділення Національної спілки майстрів народних мистецтв України, заслужений діяч мистецтв України

№ п/п	Заголовок справи (тому, частини)	Дата справи (тому, частини)	Кількість документів у справі (томі, частині)	Кількість аркушів справи (тому, частини)	При- мі- тки
1	2	3	4	5	6
Творчі матеріали					
1	Фотокопії робіт Г.П. Мацегори	1972 р.- 1994 р.	15	15	
2	Звернення Г.П. Мацегори «Не обирають мову як і матір», опубліковане у газеті «Колос» № 143	30 листопада 1989 р.	1	1	
3	Оповідання Г.П. Мацегори «Робили все своїми руками. Один день життя моєї бабусі Корнієнко Тетяни Дмитрівни...», опублікований під псевдонімом Орій Мацегора у газеті «Культура життя» № 12 (копія)	23 березня 2005 р.	1	1	
4	Стаття Г.П. Мацегори «Озвися, пам'яте!» опублікована у газеті «Літературна Україна» № 26	12 липня 2007 р.	1	1	
Матеріали до біографії					
5	Копія паспорту Г.П. Мацегори	16 квітня 1989 р.	1	3	
6	Диплом учасника та прес-реліз письменника П. Сороки про участь Г.П. Мацегори у виставці «Україно, рідна моя!»	2006 р.	1	1	

1	2	3	4	5	6
7	Стаття П.П. Ребра до Малої енциклопедії «Українське козацтво» присвячена Г.П. Мацегорі (копія)	2001 р.	1	1	
8	Автобіографія, складена Г.П. Мацегорою для Державного архіву Запорізької області	26 січня 2008 р.	1	3	
9	Стаття П. Сороки «Шляхом любові і невтомних пошуків» вміщена до альбому «Григорій Мацегора»	2008 р.	1	5	
10	Посвідчення про нагородження Г.П. Мацегори орденом «За заслуги» III ступеня (копія)	30 листопада 2009 р.	1	1	
Образотворчі матеріали					
11	Персональні фотографії Г.П. Мацегори	2000 р. –	24	24	
Матеріали про фондоутворювача					
12	Стаття «В заводській студії художників», надрукована у газеті «Прапор юності» № 45 (копія)	30 червня 1962 р.	1	1	
13	Статті «Краса, що випромінює енергію», «Нова творча організація», «Україні – з любов'ю», «Україна з серця проростає», «Слобожанщина очима Мацегори» надруковані у газеті «Запорізька правда» (копії)	14 вересня 1966 р. – 22 січня 2002 р.	5	5	
14	Статті «Вчора у проекті, сьогодні – у житті», «Розуміння краси», «У Олійники на етюди», «Оспівуючи людей праці», «Вечір-честування», «Оживаючі фотографії», «Україна, рідна моя», «Висока відзнака митця», Почесне звання – запорізькому художникові» надруковані у газеті «Індустріальне Запоріжжя» (копії)	21 листопада 1968 р. – 25 травня 1994 р.	6	6	
15	Стаття «Юність» прикрашатиме пано», надрукована у газеті «Радянське село» № 96 (копія)	15 серпня 1968 р.	1	1	

1	2	3	4	5	6
16	Каталог персональної художньої виставки Г.П. Мацегори	1977 р.	1	6	
17	Стаття «Живі фарби Запоріжжя», надрукована у газеті «Молодий комунар» № (копія)	16 липня 1979 р.	1	1	
18	Статті «Художники - металургам», «Художники - заводам», «Головний герой – людина праці», надруковані у газеті «Комсомолец Запоріжжя» (копії)	02 листопада 1982 р. – 12 лютого 1983 р.	2	2	
19	Стаття «Творчі відвідини художника», надрукована у газеті «Колос» № 31 (копія)	11 березня 1989 р.	1	1	
20	Статті «Відродимо на Запоріжжі традиційні народні мистецтва та ремесла», «Вірний темі села», «І матір всличав і славив – як святу», «Україна, рідна моя», «Хай Мацегора не зазнається», «Через 28 років твір художника побачив світ», «Портрети із сільських вулиць», «200 репродукцій в альбомі Григорія Мацегори», «Запорізький художник одержав нагороду від Президента» надруковані у газеті «Запорізька Січ» (копії)	11 лютого 1993 р. – 05 грудня 2009 р.	9	9	
21	Стаття «Люблячий село», надрукована у газеті «Наше місто» № 146 (копія)	27 вересня 1994 р.	1	1	
22	Стаття «Муза, закохана у село», надрукована у газеті «Вибір» № 24 (копія)	Липень 1994 р.	1	1	
23	Альбом «Григорій Мацегора»	1995 р.	1	18	
24	Проспект «Україна рідна моя»	2001 р.	1	1	
25	Статті «Не втрачати божественної сутності», «Творця вилучають із творчості?», «Співець української Атлантиди» надруковані у газеті «Слово Просвіти» (копії)	10 червня 2001 р. – 19 січня 2011 р.	3	3	

1	2	3	4	5	6
26	Стаття «Рідна Україна Григорія Мацегори», надрукована у газеті «Сільський час» № 28 (копія)	06 липня 2001 р.	1	1	
27	Стаття «Козак за духом», надрукована у газеті «Ратуша» № 3 (копія)	01 лютого 2001 р.	1	1	
28	Стаття «За мене розповідають мої картини», надрукована у газеті «Діловий діалог» № 6(копія)	04 лютого 2002 р.	1	1	
29	Стаття «Невигадані портрети Мацегори», надрукована у газеті «Слобода» № 54(копія)	05 липня 2002 р.	1	1	
30	Стаття «Талант плюс натхнення», надрукована у газеті «Мелітопольські відомості» № 135 (копія)	19 листопада 2002 р.	1	1	
31	Стаття «Morphe Mazegorus», надрукована у газеті «Вечірній Харків» № 74 (копія)	06 липня 2002 р.	1	1	
32	Стаття «Сонячна палітра Григорія Мацегори», надрукована у газеті «Вісник Придніпров'я» № 38 (копія)	20 вересня 2002 р.	1	1	
33	Стаття «Мистецькі анонси», надрукована у газеті «За вільну Україну» № 11 (копія)	01 лютого 2002 р.	1	1	
34	Стаття «Майстер і патріот», надрукована у журналі «Образотворче мистецтво» № 2 (копія)	2003 р.	1	1	
35	Проспект «Україна, рідна моя», спеціальне видання журналу «Образотворче мистецтво» до 70-річчя від Дня народження Г.П. Мацегори	2004 р.	1	1	
36	Статті «Розправа над художником», «Мальована Україна Мацегори», надруковані у газеті «Шлях до перемоги» (копії)	29 січня – 18 лютого 2004 р.	2	2	

1	2	3	4	5	6
37	Статті «Сонячний промігчик у село», «Знаки епохи на полотнах Григорія Мацегори», «Визнання Григорія Мацегори» надруковані у газеті «Нація і держава» (копії)	17 лютого 2004 р. - 29 грудня 2009 р.	3	3	
38	Статті «Поля, і люди, і краса», «У неповторному світі Григорія Мацегори», надруковані у газеті «Культура життя» (копії)	25 лютого 2004 р. – 10 жовтня 2006 р.	2	2	
39	Статті «Не зраджую собі», «Священна заповідь любові», «Никифорс, гальмуй», «Возвеличу малих отих, рабів німих», «Немає загадки таланту, є вічна загадка любові» надруковані у газеті «Українське слово» (копії)	09 березня 2005 р. – 23 листопада 2011 р.	5	5	
40	Стаття «Моє село, моя колыска», надрукована у газеті «Селянські вісті» № 17 (копія)	10 лютого 2006 р.	1	1	
41	Стаття «Припасти душею до незайманого світу», надрукована у газеті «Вечірній Київ» № 9 (копія)	19 січня 2006 р.	1	1	
42	Стаття «Шістдесятницькі візії», надрукована у газеті «Народне слово» № 51 (копія)	04 січня 2006 р.	1	1	
43	Статті «З'їдені», «Чи не зламали майстра?», «Барви від Григорія Мацегори» надруковані у газеті «Голос України» (копії)	10 листопада 2007 р. – 07 лютого 2009 р.	3	3	
44	Статті «Нові твори Григорія Мацегори», «Художник Григорій Мацегора представляє новий цикл живописних творів «Моє село», надруковані у газеті «Правда» (копії)	29 липня 2010 р. – 29 липня 2011 р.	3	3	
45	Стаття «Запорізький козак Григорій Мацегора», надрукована у газеті «Рада козацька» № 21 (копія)	Листопад 2010 р.	1	1	

1	2	3	4	5	6
46	Стаття «Моя творчість – це одна велика картина», надрукована у газеті «Інформаційно-аналітичний тижневик» № 12 (копія)	25 березня 2010 р.	1	1	
47	Альбом «Моя село»	2011 р.	1	12	
48	Стаття «Село і люди на полотнах митця», надрукована у газеті «Селянська правда» № 5(копія)	25 листопада 2011 р.	1	1	
49	Стаття «Усі ми від Землі-матусі», надрукована у газеті «Робоча газета» № 205 (копія)	18 листопада 2011 р.	1	1	
50	Стаття «Благочесні дівчини...», надрукована у газеті «Наше місто» № 9 (копія)	27 лютого 2014 р.	1	1	

У цей розділ опису внесено 50 (п'ятдесят) одиниць зберігання з № 1 по № 50 на 120 документів.

Провідний спеціаліст
відділу формування Національного
архівного фонду та діловодства
О.Х. Терещук 2015 р.

15

І.М. Колесник

СХВАЛЕНО
Протокол засідання ЕПК
Державного архіву
Запорізької області
22.06. 2015 № 6

*В даному описі внесено 50
(п'ятдесят) ед. хр.*

з н 1 по н 50

кр фондів *Григор* *М.В. Тимощенко*
22.06.2015.

Державний архів Запорізької області

ЗАТВЕРДЖУЮ

Директор Державного архіву
Запорізької області



О.С. Тедєєв
2016 р.

Фонд № 6322

ОПИС № 1 (продовження)
справ постійного зберігання
за 1980-2014 роки

Мацегора Григорій Прокопович (08.09.1934 -) – художник, член Національної спілки художників України, голова Запорізького відділення Національної спілки майстрів народних мистецтв України, заслужений діяч мистецтв України

№ з/п	Індекс справи	Заголовок справи (тому, частини)	Крайні дати документів справи (тому, частини)	Кількість аркушів у справі (томі, частині)	При мітки
1	2	3	4	5	6
Творчі матеріали					
51	Рецензія Г.П. Мацегори до художньої виставки творчого об'єднання «Самоцвіти Запоріжжя»	21 грудня 1994 р.	1	1	
52	Гуморески Г.П. Мацегори «Що я, дурень?», опублікованої під псевдонімом Орій Гора та В. Семеняки «На одному азарті» з ілюстраціями Г.П. Мацегори, надруковані у газеті «Селянська правда»	10 жовтня 2011 р.	1	1	
53	Ілюстрація Г.П. Мацегори до обкладинки альманаху «Весела Січ» (копія)		1	1	
54	«На Полтавщині» (фотокопія)		1	1	

1	2	3	4	5	6
55	«Портрет мами» (фотокопія)		1	1	
56	«Весна» (фотокопія)		1	1	
57	«Козацька церква у селі Седнів на Чернігівщині» (фотокопія)		1	1	
58	«Портрет матері за столом» для виставки «На варті миру» (фотокопія)		1	1	
59	«Наша зірочка» (фотокопія)		1	1	
60	«Сусіди» (фотокопія)		1	1	
61	«Жіночий портрет» (фотокопія)	1984 р.	1	1	
62	«Пам'ять про наших дідів» (фотокопія)	1987 р.	1	1	
63	«На Слобожанщині» (фотокопія)	1993 р.	1	1	
64	«Козацька церква» (фотокопія)	1994 р.	1	1	
65	«Початок весни» (фотокопія)	1995 р.	1	1	
66	«Сільські новини» (фотокопія)	1998 р.	1	1	
67	«У ніч перед Різдвом» (фотокопія)	1999 р.	1	1	
68	«Дніпровська затока» (фотокопія)		1	1	
69	«На прогулянці» (фотокопія)	2001 р.	1	1	
70	«Дніпро вечірній» (фотокопія)	2003 р.	1	1	
71	«Вечірня пісня» (фотокопія)	2005 р.	1	1	
Матеріали до біографії					
72	Диплом Києво-Могилянської академії за проведення персональної художньої виставки (копія)	Лютий 2006 р.	1	1	

1	2	3	4	5	6
Матеріали про фондоутворювача					
73	Стаття «Друзья встречаются вновь», надрукована у газеті «Індустріальне Запоріжжя»	14 червня 1980 р.	1	1	
74	Стаття «Кроме граблей и косы народу принадлежит искусство», надрукована у газеті МИГ (копія)	22 жовтня 1994 р.	1	1	
75	Стаття «Зробили з мухи слона», надрукована у газеті «Запорізька Січ» (копії)	22 вересня 1994 р. - 20 листопада 2014 р.	1	1	
76	Стаття «Зависть» надрукована у газеті «Верже» (копія)	07 жовтня 1994 р.	1	1	
77	Стаття «Україна, для її народу...» надрукована у газеті «Журавлик» (копія)	20 жовтня 1994 р.	1	1	
78	Стаття «Есть только миг между прошлым и будущим?» надрукована у газеті «Наш город» (копія)	15 жовтня 1996 р.	1	1	
79	Стаття «Радянська влада собака, як не бреше то кусає», надрукована у газеті «Шлях до перемоги» (копія)	1997 р.	1	1	
80	Стаття «Збагачувати людину» надруковані у газеті «Запорізька правда» (копія)	30 серпня 1998 р.	1	1	
81	Альбом «Народне мистецтво Запоріжжя» з фотокопіями художніх творів Г.П. Мацегори	2001 р.	1	30	
82	Стаття «Художественная работа» надрукована у газеті «Запорожский криминал» (копія)	Вересень 2009 р.	1	1	
83	Статті «Визнання Григорія Мацегори», «Голос землі» надруковані у газеті «Нація і держава» (копії)	19 грудня 2009 р. – 17 листопада 2011 р.	1	1	

1	2	3	4	5	6
84	Афіша персональної художньої виставки Г.П. Мацегори у Національній бібліотеці ім. Вернадського, м. Кисв (копія)	27 жовтня 2010 р.	1	1	
85	Стаття «Корені народного мистецтва – в душі», надрукована у газеті «Вибір» (копія)	12 грудня 2012 р.	1	1	
86	Стаття «Запорожский обком запрещал натуру», надрукована у газеті «Субота плюс» (копія)	27 лютого 2014 р.	1	1	
87	Стаття «Эротические работы в стиле «ню» Григория Мацегоры», надрукована у газеті «Запоріжжя вечірнє» (копія)	06 березня 2014 р.	1	1	
88	Стаття «Патриот с мольбертом», надрукована у газеті «Наше время» (копія)	27 листопада 2014 р.	1	1	
89	Стаття «Живописна Україна Григорія Мацегори» надрукована у газеті «Слово Просвіти» (копія)	17 грудня 2014 р.	1	1	
90	Витримки з книг відгуків персональних художніх виставок Г.П. Мацегори (копія)		1	42	

У цей розділ опису внесено 40 (сорок) одиниць зберігання з № 51 по № 90 на 40 документів, у тому числі:

літерні _____; пропущені _____.

Провідний спеціаліст
відділу формування Національного
архівного фонду та діловодства
10 червня 2016 р.



І.М. Колесник

СХВАЛЕНО
Протокол засідання ЕПК
Державного архіву
Запорізької області
17.06. 2016 № 6

В данную опись внесено: 90
(девяносто) ед. хр

с № 1 по № 90

хранитель фондов *Ильин* И. В. Тютюченко
от 10. 10. 2016г.

6 (шесть)
22.06.2015. *Гриф*

данный список проиндексирован
10 (десять) _____
от 10 _____ 2016 г.
Гриф _____
(подпись)